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Ledamöter Maria-Elsa Salvo (S) Ordförande 
Mikael Peterson (C) Vice ordförande 
Anders Öhrling (S) 
Petra Larsson (S) 
Hassan Jama (V) 
Marie-Helena Fjällås (MP) 
Anna Cederschiöld (M) 
Mikael Sundin (M) 
Leif Söderström (SD) 
Hanna Wistrand (L) 
Musse Hasselvall (V) ersätter Ann Karlsson (V) 
 

Ersättare Onur Esinsel (S) 
Rami El Hallak (S) 
Lotten Hammar (S) 
Niki Konomi (S) 
Lisa Carlbom (MP) 
Christoffer Hökmark (M) 
Peter Strandberg (M) 
Roine Löfgren (SD) 
 

Övriga närvarande Tomas Gustavsson Tjänsteman 
Marina Högland Förvaltningschef 
Marie Norrberg Sekreterare 
Susanne Olsson Avdelningschef 
Robert Sköld Avdelningschef 
Annika Press Avdelningschef 
Oliver Karlöf Tjänsteman 
Björn Söderberg Tjänsteman 
Linda Runcrantz Personalföreträdare 
Sixten Svanberg Borgarrådssekreterare 
Anna Falk Politisk sekreterare 
Ing-Mari Tovlin - Skrivtolk 
Joel Duberg - Skrivtolk 
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§ 1 
Val av justerare och tid för justering av dagens protokoll  

Beslut  
Idrottsnämnden utser vice ordföranden Mikael Peterson (C) att 
tillsammans med ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) justera dagens 
protokoll. 
  
Justering sker onsdagen den 2 april. 
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§ 2 
Anmälan av delegationsbeslut fattade inom 
idrottsförvaltningen  

• Delegationsbeslut Träffpunkt Idrott 
• Delegationsbeslut utlandsresa 

  

Beslut  
Anmälningarna läggs till handlingarna. 
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§ 3 
Anmälningsärenden  

A. Samrådssvar på förslag till detaljplan för del av 
Kristinebergs Slott 11 m.fl. i stadsdelen Kristineberg  
B. Anmälan om nytt dataskyddsombud  
C. Lokalt åtgärdsprogram för Lilla Värtan - svar på 
kontorsremiss  
D. Funktionshinderrådets protokoll  

  

Beslut  
Anmälningsärendena läggs till handlingarna. 
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§ 4 
Utdelning av idrottsnämndens ungdomsledarstipendier 
2025  
IDF 2025/252 
 

Beslut  
1. Idrottsnämnden godkänner stipendiekommitténs förslag till 

ungdomsledarstipendier 2025. 
2. Idrottsnämnden förklarar ärendet för omedelbart justerat. 

 
Beslutsgång 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• IDF 2025/252-1 (Godkänd - R 1) Utdelning av 
idrottsnämndens ungdomsledarstipendier 2025 
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§ 5 
Underhållsplan med prioriterade åtgärder på 
Eriksdalsbadet, Eriksdalsbadet 1. Genomförandebeslut  
IDF 2024/2848 
 

Beslut  
1. Idrottsnämnden ger idrottsförvaltningen i uppdrag att av 

fastighetskontoret beställa genomförande av projekt 
Underhållsplan med prioriterade åtgärder på Eriksdalsbadet 
till en projektutgift redovisad i bilaga 1. 

2. Idrottsnämnden godkänner en bedömd tillkommande 
hyreskostnad, redovisad i bilaga 1, som en följd av projekt 
Underhållsplan med prioriterade åtgärder på Eriksdalsbadet 
och föreslår att kommunstyrelsen godkänner den 
tillkommande hyreskostnaden. 

3. Idrottsnämnden förklarar ärendet för omedelbart justerat. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
  
Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Mikael Peterson (C), Anna Cederschiöld Stuart 
m.fl. (M) och Hanna Wistrand (L) lämnar särskilt uttalande enligt 
följande: 
  
Moderaterna och Centerpartiet har tidigare drivit på för en 
omfattande renovering av Eriksdalsbadet, Sveriges nationalarena 
för simidrott, för att säkerställa dess långsiktiga funktion och 
attraktionskraft. Vi vill att förutsättningarna för simidrotten ska vara 
så goda som möjligt i Stockholm.  
  
Idag befinner sig Stockholms stad i ett ekonomiskt läge där staden 
lånar omkring en miljon kronor varje timme. Detta kräver en extra 
noggrann prövning av varje större investering. Så även gällande 
Eriksdalsbadet. 
  
Vi vill därför understryka att staden bör hålla sig till en ansvarsfull 
och kostnadsmedveten linje i detta projekt och fortsätta med 
prioriterade underhållsinsatser. Samtidigt måste utredningar om 
Eriksdalsbadets framtid fortsätta parallellt. Vi anser att staden ska 
undvika förhastade och mycket kostsamma beslut innan ett gediget 
underlag för olika alternativ, såsom nybyggnation eller 
delrenovering, är helt klarlagt. 
  
Vår inriktning är att stockholmarnas skattepengar ska användas 
ansvarsfullt, och att beslut kring Eriksdalsbadet ska ske med 
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långsiktig hållbarhet, verksamhetsnytta och ekonomisk realism som 
vägledande principer. 
  
Om en ny nationalarena skulle bli aktuell är det avgörande att den 
placeras med goda kommunikationer och i ett område där det redan 
finns ett aktivt föreningsliv. En ny anläggning måste vara tillgänglig 
både för elitverksamhet, föreningsidrott och vardagssimning – och 
inte riskera att stå oanvänd. 
  
Vi ser också allvarligt på att berörda föreningar inte fått information 
om renoveringsplanerna i tid. Enligt den information vi har fått i vår 
egen dialog med simidrotten, stämmer det inte att föreningarna har 
varit delaktiga eller informerade i ett tidigt skede, vilket påstås i 
ärendet. Ett projekt i denna storlek kräver en tät och löpande dialog 
med dem som faktiskt använder anläggningen – inte minst för att 
påverkan på verksamheten ska bli så liten som möjligt under 
byggtiden. 
 
Handlingar i ärendet 

• IDF 2024/2848-1 (Signerad) Eriksdalsbadet, underhållsplan 
med prioriterade åtgärder, Eriksdalsbadet 1. 
Genomförandebeslut(1957248) 

• IDF 2024/2848-2 Bilaga 1 Ekonomisk redovisning(1957604) 
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§ 6 
Upprustning och renovering av Brännkyrkahallen, 
Herbariet 2. Genomförandebeslut  
IDF 2024/2606 
 

Beslut  
1. Idrottsnämnden ger idrottsförvaltningen i uppdrag att av 

fastighetskontoret beställa genomförande av projekt 
Upprustning och ombyggnad av Brännkyrkahallen till en 
projektutgift redovisad i bilaga 1. 

2. Idrottsnämnden godkänner en bedömd hyreskostnad som 
redovisas i bilaga 1, som en följd av projektet Upprustning 
och ombyggnad av Brännkyrkahallen och föreslår att 
kommunstyrelsen godkänner den tillkommande 
hyreskostnaden. 

3. Idrottsnämnden förklarar ärendet för omedelbart justerat. 
 
Förslag till beslut  
1) Ordföranden Maria-Elsa Salvo m.fl. (S), Hassan Jama m.fl. (V), 
Marie-Helena Fjällås (MP) och Anna Cederschiöld Stuart m.fl. 
(M) föreslår (se beslutet). 
  
2) Vice ordföranden Mikael Peterson (C) och Hanna Wistrand (L) 
föreslår följande som Leif Söderström (SD) ansluter sig till: 

1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut. 
2. Att restaurangytan i Brännkyrkahallen bevaras i samband 

med renoveringen. 
3. Att förvaltningen ges i uppdrag att se över möjligheterna att 

utveckla kommersiella och sociala ytor i Brännkyrkahallen 
för att stödja elitidrottens behov. 

  
I samband med renoveringen av Brännkyrkahallen planerar 
majoriteten och förvaltningen att ta bort restaurang- och 
bowlingdelen för att omvandla ytan till idrottsanvändning. Vi, 
tillsammans med verksamma idrottsföreningar på plats, menar att 
det är ett misstag. Påståendet om att det i dag endast finns ett 
mindre pentry eller enklare fik är dessutom missvisande. 
  
Restaurangen bör bevaras – inte bara för att den ger viktiga intäkter 
till föreningarna, utan också för att den höjer hallens attraktionskraft 
vid arrangemang. Brännkyrkahallen är, tillsammans med Åkeshov, 
en av få arenor i Stockholm som håller tillräcklig standard för 
elitnivå. Att ta bort kommersiella ytor som restaurang och andra 
sociala mötesplatser riskerar att försämra möjligheterna att 
arrangera evenemang och utveckla elitverksamhet, särskilt i 
jämförelse med andra svenska städer där sådana faciliteter är en 
självklarhet. 
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Renoveringen av Brännkyrkahallen är en långsiktig investering i 
stockholmsidrotten. Hallen spelar en central roll för bland annat 
elitbasket och måste rustas med ambition. Tyvärr har man valt att 
inte lyssna på de önskemål som föreningslivet framfört i dialog med 
staden, vilket vi beklagar. Om majoriteten menar allvar med att 
satsa på elitidrotten i Stockholm är det just i projekt som detta man 
behöver visa det. Vi vill därför återigen understryka vikten av att ha 
en nära och lyhörd dialog med de föreningar som faktiskt använder 
hallen – och att deras synpunkter tas på allvar. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  
Reservation 
Vice ordföranden Mikael Peterson (C) och Hanna Wistrand (L) 
reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag, Leif 
Söderström (SD) ansluter sig till reservationen. 
 
Handlingar i ärendet 

• IDF 2024/2606-4 (Signerad) Upprustning och ombyggnad av 
Brännkyrkahallen, del av Herbariet 2, 
Genomförandebeslut(1957250) 

• IDF 2024/2606-5 Bilaga 1 Ekonomisk redovisning(1957622) 
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§ 7 
Installation av planvärme och utbyte av konstgräs på 
Hjorthagens IP, del av Hjorthagen 1:13, 1:5 och 1:1. 
Inriktningsbeslut  
IDF 2025/573 
 

Beslut  
1. Idrottsnämnden ger idrottsförvaltningen i uppdrag att av 

fastighetskontoret beställa framtagning av handlingar för 
projekt installation av planvärme och utbyte av konstgräs på 
Hjorthagens IP som underlag för ett kommande 
genomförandebeslut till en sammanlagd beräknad utgift 
redovisad i bilaga 1. 

2. Idrottsnämnden godkänner en bedömd hyreskostnad, 
redovisad i bilaga 1, som en följd av bedömd inriktning för 
projekt installation av planvärme och utbyte av konstgräs på 
Hjorthagens IP. 

 
Förslag till beslut  
1) Ordföranden Maria-Elsa Salvo m.fl. (S), Hassan Jama m.fl. (V), 
Marie-Helena Fjällås (MP), Anna Cederschiöld Stuart m.fl. (M) och 
Leif Söderström (SD) föreslår (se beslutet). 
  
2) Vice ordföranden Mikael Peterson (C) och Hanna Wistrand (L) 
föreslår: 
  
Utöver det förvaltningen angivit, anföra följande: 
Det framgår inte alls i underlaget hur detta projekt påverkar 
verksamheterna på planen och man har inte heller utsett någon 
ersättningsyta för fotbollen och de andra ev idrotter som använder 
ytan idag. Vi har gemensamt kommit fram till att ersättningsytor 
alltid måste erbjudas under upprustning och nybyggnation.  
  
Beslutsgång 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  
Reservation 
Vice ordföranden Mikael Peterson (C) och Hanna Wistrand (L) 
reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• IDF 2025/573-1 (Signerad) Installation av planvärme på 
Hjorthagens IP. Inriktningsbeslut.(1957223) 

• IDF 2025/573-2 Bilaga 1 Ekonomisk redovisning(1858745) 
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§ 8 
Återuppförande av ny service- och omklädningsbyggnad 
på Vällingby BP, del av Grimsta 1:2. Inriktningsbeslut  
IDF 2024/2630 
 

Beslut  
1. Idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att av 

fastighetskontoret beställa framtagning av handlingar som 
underlag för ett kommande genomförandebeslut till en 
sammanlagd beräknad utgift redovisad i bilaga 1. 

2. Idrottsnämnden godkänner en bedömd hyreskostnad som 
redovisas i bilaga 1, som en följd av bedömd inriktning för 
projektet att återuppföra en ny service- och 
omklädningsbyggnad vid Vällingby BP. 

 
Beslutsgång 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• IDF 2024/2630-1 (Signerad) Vällingby BP, 
omklädningsbyggnad. Inriktningsbeslut.(1957237) 

• IDF 2024/2630-2 Bilaga 1 Ekonomisk redovisning(1922731) 
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§ 9 
Uppförande av Gränsbergets idrottshall i Kärrtorp, 
Svenska Högarna 3. Genomförandebeslut  
IDF 2022/2795 
 

Beslut  
1. Idrottsnämnden ger idrottsförvaltningen i uppdrag att av 

fastighetskontoret beställa genomförande av projekt 
Uppförande av Gränsbergets idrottshall i Kärrtorp till en 
projektutgift redovisad i bilaga 1. 

2. Idrottsnämnden godkänner en bedömd tillkommande 
hyreskostnad, redovisad i bilaga 1, som en följd av projekt 
Uppförande av Gränsbergets idrottshall i Kärrtorp, och 
föreslår att kommunstyrelsen godkänner den tillkommande 
hyreskostnaden.  

3. Idrottsnämnden föreslår att kommunfullmäktige godkänner 
avsteg från närhetsprincipen för Gränsbergets idrottshall. 

4. Idrottsnämnden förklarar ärendet för omedelbart justerat. 
 
Förslag till beslut  
1) Ordföranden Maria-Elsa Salvo m.fl. (S), Hassan Jama m.fl. (V), 
Marie-Helena Fjällås (MP), vice ordföranden Mikael Peterson (C), 
Anna Cederschiöld Stuart m.fl. (M) och Hanna Wistrand 
(L) föreslår (se beslutet). 
  
2) Leif Söderström (SD) föreslår: 
  

1. Delvis bifalla idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande. 
2. Uppdra åt fastighetskontoret att i samverkan med 

exploateringsnämnden och trafiknämnden utreda 
möjligheten att tillskapa fler parkeringsplatser i anslutning 
till idrottshallen eller i dess närhet. 

3. Därutöver anföra följande: 
  
Vi ser positivt på uppförandet av Gränsbergets idrottshall, då det 
möter behovet av fler idrottsanläggningar för både skolor och 
föreningsliv. Samtidigt väcks en viss oro för att projektet inte 
inkluderar någon ytterligare parkering, bortsett från några platser 
för driftpersonal och personer med funktionsnedsättning. I 
tjänsteutlåtandet anges att besökare förväntas ta sig till platsen till 
fots, med cykel eller kollektivtrafik, vilket i teorin är en god 
ambition - men i praktiken riskerar att skapa utmaningar. 
  
Det blir särskilt relevant med tanke på att staden i närliggande 
område, Kärrtorp 1:1 m.fl. vid norra delen av Holmögaddsvägen, 
har beslutat om bostadsbebyggelse där det tidigare fanns en 
etablerad parkeringsyta. Samtidigt sker alltså en utveckling av både 
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bostäder och idrottsanläggning i ett område där tillgången på 
parkering redan är begränsad. 
  
Vi menar att detta sammantaget riskerar leda till bristande 
tillgänglighet för de boende, föreningar, skolpersonal, och besökare 
till området. Det är därför rimligt att utreda möjligheten att tillskapa 
fler parkeringsplatser i anslutning till idrottshallen eller i dess närhet 
för att säkerställa god framkomlighet och undvika framtida 
friktioner. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  
Reservation 
Leif Söderström (SD) reserverar sig mot beslutet med hänvisning 
till sitt förslag. 
  
Särskilt uttalande 
Hanna Wistrand (L) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
  
Projektet låter mycket bra på pappret. Skrivelserna om bokningsbart 
café måste dock förtydligas. Ett föreningscafé måste gå att använda 
till försäljning, lunch vid camper eller andra föreningsaktiviteter. 
Cafét måste kunna vara öppet när det är bokat och inventarierna 
anpassade efter café- och föreningsverksamhet. 
 
Handlingar i ärendet 

• IDF 2022/2795-5 (Signerad) Uppförande av Gränsbergets 
idrottshall i Kärrtorp, Svenska Högarna 3. 
Genomförandebeslut.(1957246) 

• IDF 2022/2795-6 Bilaga 1 Ekonomisk redovisning(1957585) 
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§ 10 
11-spels konstgräsplan med ispist och rakbanor på 
Gränsbergets BP, del av Skarpnäcks Gård 1:1. 
Inriktningsbeslut  
IDF 2021/2774 
 

Beslut  
1. Idrottsnämnden ger idrottsförvaltningen i uppdrag att av 

fastighetskontoret beställa framtagning av handlingar som 
underlag för ett kommande genomförandebeslut till en 
sammanlagd beräknad utgift, redovisad i bilaga 1. 

2. Idrottsnämnden godkänner en bedömd hyreskostnad, 
redovisad i bilaga 1, som en följd av bedömd inriktning för 
projekt 11-spel konstgräsplan med ispist och rakbanor på 
Gränsbergets BP. 

 
Förslag till beslut  
1) Ordföranden Maria-Elsa Salvo m.fl. (S), Hassan Jama m.fl. (V), 
Marie-Helena Fjällås (MP), vice ordföranden Mikael Peterson (C) 
och Anna Cederschiöld Stuart m.fl. (M) föreslår (se beslutet). 
  
2) Hanna Wistrand (L) föreslår: 
  

1. Utöver det förvaltningen angivit, anföra följande: 
  
Ärendet innehåller en formulering gällande 'reducerade 
säkerhetsmått'. Det är bra att man vill göra planen fullstor men till 
vilket pris? Efter samtal med Stockholms fotbollsförbund har vi fått 
svaret att en fullstor plan är bättre än nuvarande mått då man kan 
dela upp den i 2 st 9-manna planer vid behov. 
  
MEN, Stockholms fotbollsförbund lyfter också att reducerade 
säkerhetsmått kan innebära att man inte kan spela match på ytan 
vilket skulle inverka menligt på verksamheterna på plats. Att 
investera i en fullstor fotbollsplan man inte får spela match på grund 
av säkerhetsrisk är en dålig investering både för staden och 
föreningarna. Detta projekt måste utredas mer innan beslut kan 
fattas. 
  
3) Leif Söderström (SD) föreslår: 
  

1. Delvis bifalla idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande 
2. Möjligheten att tillskapa fler parkeringsplatser i anslutning 

till kons.tgräsplanen eller i dess närhet tas i beaktande vid 
den fortsatta planeringen. 

3. Därutöver anföra följande: 
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Vi ser positivt på uppförandet av Gränsbergets idrottshall och den 
planerade 11-spels konstgräsplanen, då det möter behovet av fler 
idrottsanläggningar för både skolor och föreningsliv. Samtidigt 
väcks en viss oro för att projektet inte inkluderar någon ytterligare 
parkering. 
  
Det blir särskilt relevant med tanke på att staden i närliggande 
område, Kärrtorp 1:1 mfl. vid norra delen av Holmögaddsvägen, har 
beslutat om bostadsbebyggelse där det tidigare fanns en etablerad 
parkeringsyta. Samtidigt sker alltså en utveckling av både bostäder 
och idrottsanläggning i ett område där tillgången på parkering redan 
är begränsad. 
  
Vi menar att detta sammantaget riskerar leda till bristande 
tillgänglighet för de boende, föreningar, skolpersonal, och besökare 
till området. Det är därför rimligt att utreda möjligheten att tillskapa 
fler parkeringsplatser i anslutning till idrottshallen och 
konstgräsplanen eller i dessas närhet för att säkerställa god 
framkomlighet och undvika framtida friktioner 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  
Reservation 
Hanna Wistrand (L) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till 
sitt förslag. 
Leif Söderström (SD) reserverar sig mot beslutet med hänvisning 
till sitt förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• IDF 2021/2774-3 (Signerad) 11-spels konstgräsplan med 
ispist och rakbanor på Gränsbergets BP, del av Skarpnäcks 
Gård 1:1. Inriktningsbeslut(1957244) 

• IDF 2021/2774-4 Bilaga 1 Ekonomisk redovisning(1957558) 
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§ 11 
Ny 11-spels konstgräsplan samt kompletterande 
omklädnings- och servicefunktioner på Gubbängens 
sportfält, del av Gubbängen 1:1. Inriktningsbeslut  
IDF 2022/2793 
 

Beslut  
1. Idrottsnämnden ger idrottsförvaltningen i uppdrag att av 

fastighetskontoret beställa framtagande av handlingar för 
projekt Ny 11-spels konstgräsplan samt kompletterande 
omklädnings- och servicefunktioner på Gubbängens 
sportfält, som underlag för ett kommande 
genomförandebeslut till en beräknad projektutgift redovisad 
i bilaga 1. 

2. Idrottsnämnden godkänner en bedömd hyreskostnad, 
redovisad i bilaga 1, som en följd av bedömd inriktning för 
uppförande av Ny 11-spels konstgräsplan samt 
kompletterande omklädnings- och servicefunktioner på 
Gubbängens sportfält. 

3. Idrottsnämnden ger idrottsförvaltningen i uppdrag att teckna 
ett andrahandshyresavtal med Hammarby IF Fotboll för att 
hyra ut delar av omklädnings- och servicebyggnaden inför 
kommande genomförandebeslut. 

 
Förslag till beslut  
1) Ordföranden Maria-Elsa Salvo m.fl. (S), Hassan Jama m.fl. (V), 
Marie-Helena Fjällås (MP), Anna Cederschiöld Stuart m.fl. och 
Leif Söderström (SD) föreslår (se beslutet). 
  
2) Vice ordföranden Mikael Peterson (C) och Hanna Wistrand (L) 
föreslår: 

1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut. 
2. Att byggnationen av fotbollsplanen och servicebyggnaden 

planeras så att Eken Cups genomförande inte påverkas 
negativt, varken på kort eller lång sikt. 

3. Att den nya servicebyggnaden utformas på ett sätt som även 
möjliggör användning i samband med Eken Cup och andra 
evenemang på Gubbängsfältet. 

4. Att idrottsförvaltningen säkerställer att planeringen och 
genomförandet av byggprojektet på Gubbängsfältet sker i 
nära dialog med berörda föreningar och arrangörer av Eken 
Cup. 

  
Centerpartiet ställer sig positiva till den nya konstgräsplanen och 
servicebyggnaden som ska byggas på Gubbängsfältet. Det är en del 
av att bygga ikapp bristen på fotbollsplaner i staden och det är också 
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viktigt att föreningslivet har tillgång till bra lokaler för sina 
verksamheter. 
  
Gubbängens sportfält används inte bara för fotboll och rugby utan 
också för olika typer av evenemang, däribland den årligen 
återkommande handbollsturneringen Eken Cup. Eken Cup är 
världens största handbollsturnering som spelas på gräsunderlag. Det 
är en internationell turnering med cirka 500 lag där lika många 
flickor som pojkar deltar – en turnering vi ska vara stolta över och 
göra vårt yttersta för att bevara och utveckla. 
  
Nästa år firar Eken Cup 50-årsjubileum, och det planeras att bli ett 
firande utöver det vanliga. Anläggandet av den nya fotbollsplanen 
och servicebyggnaden riskerar dock att ställa till det rejält. Istället 
för att cupen får möjligheten att växa och utvecklas ytterligare 
under sitt jubileumsår finns en överhängande risk att den tvingas 
flytta eller kraftigt begränsa sin omfattning. 
  
Det finns också en växande oro kring turneringens långsiktiga 
framtid. Om en ny aktör får förtur till ytorna under turneringen, kan 
det innebära att cupen trängs undan helt. 
  
Särskilt bekymmersamt är bristen på dialog. Att arrangörerna först 
får kännedom om dessa planer och konsekvenser via media är 
oacceptabelt. Ett evenemang som Eken Cup, som bygger på 
tusentals ideella arbetstimmar och där ägarföreningarna investerar 
miljonbelopp, förtjänar respekt och delaktighet. Turneringen spelar 
en avgörande roll för att locka barn och unga till handbollen. Den är 
också en av föreningarnas viktigaste inkomstkällor, vilket gör det 
möjligt att hålla medlemsavgifterna låga. 
  
Vi förväntar oss att idrottsförvaltningen nu gör sitt yttersta för att 
genomföra planeringen i nära samarbete med arrangörerna. 
Projektet måste anpassas så att Eken Cup inte påverkas negativt, 
utan tvärtom ges förutsättningar att utvecklas vidare. Den nya 
servicebyggnaden bör också planeras så att den kommer cupen till 
nytta. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  
Reservation 
Vice ordföranden Mikael Peterson (C) och Hanna Wistrand (L) 
reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 
  
Särskilt uttalande 
Anna Cederschiöld Stuart m.fl. (M) lämnar särskilt uttalande enligt 
följande: 
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Vi ser positivt på att staden och Hammarby har kunnat mötas i en 
överenskommelse som fungerar för båda parter. Elitidrotten är 
viktig för Stockholm, och som en av stadens absolut största klubbar 
är Hammarby en viktig aktör och kulturbärare för staden och 
stockholmarna. 
  
Vår förhoppning är att detta projekt tillgodoser klubbens behov och 
skapar möjligheter för fortsatta satsningar på akademi, 
elitverksamhet och ungdomsidrott i Stockholms södra områden. 
Moderaternas utgångspunkt är att staden ska skapa goda 
förutsättningar för idrott på alla nivåer och vi menar att staden 
måste vara tillmötesgående även mot elitidrotten. Framgångarna 
som både Hammarby och Djurgården har skördat på såväl herr- som 
damsidan inom fotbollen skänker glädje och stolthet till många 
stockholmare.  
  
Vi förutsätter även att staden gör sitt yttersta för att projektet inte 
ska störa andra idrottsaktiviteter i området mer än absolut 
nödvändigt och att det förs en dialog med berörda aktörer som 
påverkas, exempelvis Eken cup.   
  
Hanna Wistrand (L) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
  
Med hänsyn hur man lagt fram argumenten med Älvsjö AIK FF, att 
man inte längre ingår i långa avtal med föreningar, är det märkligt 
att man här hanterar en annan förening helt annorlunda och bjuder 
in till att utforma anläggningen. Vi bör ha samma principer för alla 
föreningar i staden allt annat är otänkbart. 
  
Vi har också noterat att den här föreningen ofta dyker upp i dialog 
med andra föreningar, oavsett sport, som en förening som får 
fördelar. En sådan här uppfattning är dålig för förvaltningen då den 
underminerar förvaltningens trovärdighet och leder till onödig 
konflikt. 
  
Rugbyn, som har sin huvudverksamhet på sportfältet med tre 
verksamma föreningar på plats, har bett om utrymme för 
kanslilokal, något de nekats då alla ytor har vikts till en specifik 
förening. Ge rugbyn plats på sportfältet, det är redan deras 
huvudarena och de saknar kansli helt och hållet. 
 
Handlingar i ärendet 

• IDF 2022/2793-4 (Signerad) Ny 11-spels konstgräsplan samt 
kompletterande omklädnings- och serivicefunktioner på 
Gubbängens sportfält. Inriktningsbeslut(1960619) 

• IDF 2022/2793-3 Bilaga 1 Ekonomisk redovisning(1957521) 
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§ 12 
Riktlinjer om representation, mutor och jäv - svar på 
remiss från kommunstyrelsen  
IDF 2024/3032 
 

Beslut  
1. Idrottsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på remissen och överlämnar det till 
kommunstyrelsen. 

2. Idrottsnämnden förklarar ärendet för omedelbart justerat. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
  
Särskilt uttalande 
Vice ordförande Mikael Peterson (C) och Hanna Wistrand (L) 
lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
  
Brottsförebyggande rådet (Brå) har tidigare undersökt fenomenet 
möjliggörare och hur dessa hjälper kriminella nätverk. En 
möjliggörare är här en person som missbrukar sin anställning eller 
sitt uppdrag i kommunal, statlig eller privat sektor till förmån för 
kriminella nätverk. Undersökningen bygger på intervjuer, upptäckta 
ärenden och krypterade chattmeddelanden från personer i kriminella 
nätverk. Den sammantagna bilden är att möjliggörare förekommer i 
både offentlig och privat verksamhet. Det kan handla om personer 
som antingen hjälper kriminella frivilligt för egen ekonomisk 
vinning, eller på grund av manipulation och/eller hot. Vi vet att 
möjliggörare funnits och finns även inom Stockholm stads 
verksamheter. 
  
Vi vill därför påtala behovet av att även ha med sig det perspektivet 
i arbetet mot mutor och representation. Samhällets välfärdstjänster 
är till för medborgare i behov av dem och ska inte vara en resurs för 
kriminella. Att genom bruk av möjliggörare och med mutor, hot och 
otillåten påverkan tillskansa sig fördelar kan aldrig accepteras. Det 
vardagliga kommunala arbetet kan och ska vara en väsentlig del i 
att förhindra möjliggörare i stadens verksamheter. 
  
Leif Söderström (SD) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
  
Stadsledningskontoret inledde under år 2023 en översyn av 
styrdokumentet ”Riktlinjer om mutor och representation”. Det nya 
förslaget föreslås ersätta stadens nuvarande riktlinjer som senast 
reviderades 2015. Översynen har lett till en omarbetning snarare än 
en uppdatering av befintliga riktlinjer med förändrad disposition 
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och struktur i dokumentet. De reviderade riktlinjerna föreslås gälla 
samtliga nämnder och bolag i staden. 
  
Sedan 2015 då riktlinjerna senast uppdaterades, har det svenska 
samhället i flera avseenden förändrats i grunden. Den grova 
organiserade brottsligheten har eskalerat kraftigt, inte bara mot 
medborgarna och företag, utan även som bedrägerier genom 
infiltration i landets  förvaltningar och myndigheter.  En 
tystnadskultur har också avslöjats där missförhållanden dolts för 
skydda egna verksamheter och dess domäner. 
  
Det är därför olyckligt att endast en översyn gjorts av befintliga 
riktlinjer och inte en genomgripande uppdatering för anpassning till 
de nya förutsättningar som råder i kampen mot den grova 
organiserade brottsligheten, vilken kan ta sig uttryck i många olika 
former. 
  
2014 avslöjades att Dala företaget E-schakt, som fått uppdraget att 
renovera Söderledstunneln gjort omfattande överdebiteringar och nu 
2025 för en månad sedan, avslöjas  bedrägerier vid bygget av 
förbifart Stockholm, med uppsägning av entreprenörsavtal som 
följd. 
  
I idrottsnämndens ansvar ingår att fatta beslut om byggnadsprojekt 
med mycket stora värden. Inför besluten ges en beskrivning av 
projekten samt möjlighet att ta del av övergripande 
kostnadskalkyler,  vilka ändå är svåra att som fritidspolitiker 
bedöma relevansen för. En mer detaljerad specifikation är önskvärd 
för att skapa bättre förståelse för kostnadsbilden. 
  
Förbifart Stockholm 
https://www.trafikverket.se/om-oss/nyheter/nationella-
nyheter/2025/februari/trafikverket-haver-kontrakt-med-af-
anlaggning-ab-pa-lovo/ 
  
E-schakt 
https://www.expressen.se/nyheter/expressen-
avslojar/shoppingnotan-efter-kuppen-20-miljoner/ 
 
Handlingar i ärendet 

• IDF 2024/3032-2 (Godkänd - R 1) Tjänsteutlåtande 
Riktlinjer om representation, mutor och jäv 

• IDF 2024/3032-1.2 Bilaga - Riktlinjer om representation, 
mutor och jäv m.m 

• IDF 2024/3032-1.3 Bilaga - Riktlinjer om mutor och 
representation (reviderade år 2015) 

• IDF 2024/3032-1 Följebrev Riktlinjer om representation, 
mutor och jäv, KS 2024/1242 
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§ 13 
Revidering av riktlinjer för projektspecifika och gröna 
parkeringstal - svar på remiss från kommunstyrelsen  
IDF 2025/185 
 

Beslut  
1. Idrottsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på remissen och överlämnar det till 
kommunstyrelsen. 

2. Idrottsnämnden förklarar ärendet för omedelbart justerat. 
 
Förslag till beslut  
1) Ordföranden Maria-Elsa Salvo m.fl. (S), Hassan Jama m.fl. (V), 
Marie-Helena Fjällås (MP), Anna Cederschiöld Stuart m.fl. (M) och 
Hanna Wistrand (L) föreslår (se beslutet). 
  
2) Vice ordföranden Mikael Peterson (C) föreslår: 

1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut. 
2. Att därutöver anföra: 

  
Revideringen av riktlinjer för projektspecifika och gröna 
parkeringstal är ett välkommet steg i omställningen av Stockholm 
till en stad som värdesätter hållbara och utrymmeseffektiva 
transporter. Vi är positiva till att parkeringsnormerna i stadsdelar 
med god kollektivtrafikförsörjning och med urban karaktär kan 
hållas till ett minimum, men ser samtidigt ett behov av att utöka 
eller specificera riktlinjer för bilparkering vid övriga besökspunkter, 
samt säkerställa att uppföljning av kompensatoriska 
mobilitetsåtgärder genomförs. 
  
Centerpartiet anser att en maxnorm till skillnad från en miniminorm 
inte bidrar till att byggaktörer blir bundna att tillhandahålla fler 
parkeringsplatser än vad som är motiverat med hänsyn till lokala 
förhållanden. Samtidigt måste riktlinjerna inrymma tillräckligt med 
flexibilitet, så att de aktörer som så önskar tillskapa ett överskott av 
utrymmeseffektiv parkering på kvartersmark har möjlighet att göra 
det – om detta exempelvis underlättar för p-köpslösningar 
fastighetsägare sinsemellan. Till följd av detta är det en 
förutsättning att områdets generella förutsättningar tas i beaktning 
och att tillgång samt prissättning på gatuparkering anpassas 
därefter. 
  
3) Leif Söderström (SD) föreslår: 
  

1. Att delvis bifalla förvaltningens tjänsteutlåtande. 
2. Att därutöver anföra följande: 
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Idrottsförvaltningen noterar att beräkningen av parkeringsplatser vid 
idrottsanläggningar skall dimensioneras efter antalet besökare på 
vardagar då i verkligheten helger ofta lockar fler besökare. 
Idrottsförvaltningen noterar även att inga projektspecifika normtal 
för bilparkering vid idrotts-, kultur- och rekreationsanläggningar 
anges i riktlinjerna. 
  
Vidare skrivs att stadens övergripande målbild om att gemensamma 
lösningar som kan vara till nytta för staden överlag bör prioriteras 
framför att isolerat försöka lösa ut frågan inom respektive projekt. 
Ett exempel på åtgärd som inte beskrivs i riktlinjerna är att på sikt 
se över regelverket för boendeparkering så att gatuparkering i 
staden blir mer behovsstyrd och i större omfattning än idag kan 
nyttjas av besökare till exempelvis idrottsanläggningar. 
  
Sverigedemokraterna är negativa till alla försök att minska den 
redan anmärkningsvärt låga p-tals normen i Stockholm stad. Den 
föreslagna läges baserade bedömningen innebär att mellan 3-6 p-
platser ska finnas per 1000 kvm BOA. För ett genomsnittligt 
villaområde innebär detta att vartannat hus saknar en 
parkeringsplats. Än värre blir det för lägenhetsområden i ytterstaden 
där det kan förekomma 4-6 p-platser på 15+ lägenhetshushåll. 
  
Sverigedemokraterna förespråkar en fördjupad utredning i syfte att 
bevara och där det är behövligt höja p-normen. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  
Reservation 
Vice ordföranden Mikael Peterson (C) reserverar sig mot beslutet 
med hänvisning till sitt förslag. 
Leif Söderström (SD) reserverar sig mot beslutet med hänvisning 
till sitt förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• IDF 2025/185-2 (Godkänd - R 1) Revidering av riktlinjer för 
projektspecifika och gröna parkeringstal  

• IDF 2025/185-1 Följebrev Revidering av riktlinjer för 
projektspecifika och gröna parkeringstal, KS 2024/1429 

• IDF 2025/185-1.1 Bilaga - Mobilitet och parkering, 
parkeringsriktlinjer vid nyproduktion  

• IDF 2025/185-1.2 Bilaga - Parkeringskarta  
• IDF 2025/185-1.3 Bilaga - Utformning av cykelparkering  
• IDF 2025/185-1.4 Bilaga - Begreppsförklaring 

mobilitetsåtgärder  
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§ 14 
Förslag till avfallsplan för Stockholm 2025-2030 - svar på 
remiss från kommunstyrelsen  
IDF 2025/343 
 

Beslut  
1. Idrottsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på remissen och överlämnar det till 
kommunstyrelsen. 

2. Idrottsnämnden förklarar ärendet för omedelbart justerat. 
 
Förslag till beslut  
1) Ordföranden Maria-Elsa Salvo m.fl. (S), Hassan Jama m.fl. (V), 
Marie-Helena Fjällås (MP), Hanna Wistrand (L) och Leif 
Söderström (SD) föreslår (se beslutet). 
  
2) Vice ordföranden Mikael Peterson (C) och Anna Cederschiöld 
Stuart m.fl. (M) föreslår: 
  

1. Att delvis tillstyrka förslag till avfallsplan 2025-2030. 
2. Att därutöver anföra: 

  
Stockholm ska vara ett föredöme vad gäller miljö och klimatarbete 
– både i Sverige och internationellt. Stockholms prognostiseras ha 
drygt en miljon invånare 2030 och avfallsmängden förväntas öka 
totalt sett. Då är det avgörande att Stockholm har en ansvarsfull, 
genomförbar och ambitiös avfallsplan. 
  
Det är av största vikt att avfall både från boende och verksamma i 
staden minskar och tas om hand på ett resurseffektivt sätt. 
Avfallshanteringen ska på ett tidigt stadie vara en självklar del av 
stadens fysiska planering och måste anpassas till människan. Det är 
en förutsättning för att fler stockholmare ska förstå och vilja delta i 
stadens arbete för en bättre miljö inom vatten och avfall. Vi vill 
därför understryka vikten av att sprida information kring stadens 
avfallshantering. Samtidigt som tillsynen för att effektivt motverka 
fusk och nedskräpning måste skärpas. 
  
Kriminalitet inom avfallshanteringen är mycket omfattande och 
smyger sig in i hela systemet och måste därför stoppas på allvar. 
Det undergräver förtroendet för stadens avfallshantering, skapar 
enorma kostnader för sanering och hantering, skadar både klimatet, 
närmiljön och biologisk mångfald samt göder kriminaliteten med 
miljardbelopp varje år. Staden behöver som en del av detta göra 
mycket mer för att förbättra tillsynen och motverka dumpning av 
avfall i naturen, fusk med miljöfarligt material samt skattefusk. Den 
myndighetsgemensamma tillsynen inom avfallsområdet som 
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provats i staden måste kraftigt byggas ut och bli mer regel än 
undantag. 
  
Tillsynen vad gäller rivningsavfall behöver också förbättras och 
”big bags” som ligger kvar på gatumark ska snabbare bötfällas och 
transporteras bort. 
  
Från 1 januari 2025 gäller krav på utsortering och separat insamling 
av textilavfall från hushåll och verksamheter. Trots att staden har 
ansvar för att samla in textilavfall finns ännu ingen fungerande 
infrastruktur för denna på plats. Stockholm behöver hitta en 
långsiktig plan för textilåtervinning, men snabbt upprätta stationer 
för dessa. 
  
Kapaciteten i Stockholms återvinningscentraler behöver öka, 
särskilt då centralen i Sätra lagt ner. Det behöver också bli lättare att 
lämna trädgårdsavfall på återvinningscentralerna – bland annat 
genom en platå där sly och ris kan lämnas av. För Stockholmare 
utan tillgång till bil behöver det bli lättare och villigare att frakta 
bort grovsopor och större avfall till återvinningscentralerna. Mer 
behöver också göras för att förbättra skötseln och trivseln i 
anslutning till stadens återvinningsstationer. 
  
Samtidigt behöver miljöförvaltningen tillsammans med 
kommunstyrelsen trygga att det fortsatt ska vara tillåtet att elda 
privat trädgårdsavfall under specifika veckor under våren och 
hösten. Stockholmare som flyttat in i moderna lägenheter med nya 
avfallskvarnar bör också få dispens att använda dessa.                  
  
Vidare vill vi skala upp Stockholms stads arbete med biokol i syfte 
att ta tillvara på till exempel park- och trädgårdsavfall. Den teknik 
som används inom Stockholms stad har utvecklats under ett antal 
år. Sedan 2017 har staden en egen tillverkning av biokol i 
biokolsanläggningen – ett pilotprojekt som började i Högdalen men 
som flyttas till Bromma. Där omvandlas park- och trädgårdsavfall 
till biokol, och i processen får vi förnybar energi (gas) till stadens 
fjärrvärmenät. Biokol har flera fördelar. Det är ett fantastiskt 
jordförbättringsmedel som likt en tvättsvamp håller vatten, näring 
och syre i jorden. Dessutom fungerar det som kolsänka i jorden 
vilket bidrar till en grönare stad och minskar luftens koldioxidnivå 
samt tar hand om förorenat dagvatten från våra gator. 
  
Vi vill därför att Stockholm Vatten och Avfall AB i samarbete med 
exploateringsnämnden, trafiknämnden, stadsdelsnämnderna, 
Stockholm Stadshus AB och Stockholm Exergi inventerar hur 
mycket biokol som staden har behov av, tittar på nytta och kostnad, 
samt tar fram en plan för att etablera en storskalig anläggning för 
produktion av biokol skyndsamt. 
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Det är viktigt att återbruket ökar. Därför är det välkommet att detta 
är en marknad som vuxit de senaste åren – både tack vare företag, 
föreningar och att stockholmare generellt gör medvetna val. Det här 
är med andra ord ett område som fungerar väl utan kommunal 
inblandning. 
  
Vi vill avslutningsvis understryka behovet av att avfallshanteringen 
sker så kostnadseffektivt som möjligt. I hög utsträckning handlar 
det om att motverka och bekämpa avfallsbrottsligheten samt 
säkerställa att stockholmarna har tillräckligt god kunskap och högt 
förtroende för avfallshanteringen. Stadens kommunikationsinsatser 
kopplat till avfallshantering behöver därför förbättras och 
effektiviseras. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  
Reservation 
Vice ordföranden Mikael Peterson (C) och Anna Cederschiöld 
Stuart m.fl. (M) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

• IDF 2025/343-3 (Godkänd - R 1) Förslag till ny avfallsplan 
för Stockholm  

• IDF 2025/343-1 Följebrev Förslag till avfallsplan för 
Stockholm 2025-2030 , KS 2024/823 

• IDF 2025/343-1.3 Avfallsplan 2025 slutversion exkl 
ändringsmarkering 
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§ 15 
Inkomna skrivelser  
Hanna Wistrand (L) lämnar följande skrivelser: 
  
Trafiksituationen vid Fruängens skola 
Vi har uppmärksammats vid besök på Fruängens skola att 
trafikfrågan har varit bekymmersam att hantera för skolan. Det är 
väldigt populärt för vårdnadshavare att lämna barnen med bil. 
Trygghetsenkäterna visar dock att elever tycker att det blir otryggt 
med så mycket bilar. Till exempel kör en del vårdnadshavare upp på 
trottoaren, trots att det inte är tillåtet. 
  
I anslutning till skolan finns en bom man inte kunnat köra in i, men 
den bommen finns inte kvar. Någon person, som inte jobbar för 
kommunen, har på eget bevåg tagit bort bommen med hjälp av en 
vinkelslip. Detta sannolikt eftersom man vill kunna köra in på ytan 
för att kunna ställa sig vid konstgräsplanen intill skolan. 
  
Mot denna bakgrund önskar vi ställa följande fråga till 
förvaltningen: 
Vilka kontakter tar idrottsförvaltningen med trafikkontoret och 
skolan för att hantera den farliga trafiksituationen vid Fruängens 
skola? 
  
Skrivelse om principer för evenemangstaxor 
Med anledning av den situation som uppstått för Brommapojkarna 
har vi följande fråga till förvaltningen: 
  
Majoriteten lyfter ständigt att staden och stadens bolag är de enda 
aktörerna som på kan riktigt främja föreningslivet. 
  
Föreningar bör ges samma ekonomiska förutsättningar för sin 
verksamhet, även när det handlar om spel på högsta nivån. 
  
Hur kommer det sig att beroende på om det är stadens bolag eller 
staden som äger en arena så hanteras föreningar på olika sätt? 
  
  
Vice ordföranden Mikael Peterson (C) och Hanna Wistrand (L) 
lämnar följande skrivelse: 
  
Skrivelse om bättre matchklimat inom fotbollen 
Idrottens betydelse både på samhälls- och individnivå är 
ovärderligt. För barn och unga handlar det inte bara om fysisk och 
psykisk hälsa, utan också om att skapa gemenskap, glädje, trygghet 
och engagemang. 
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Fotbollen har en särskild roll i detta, då det är den klart största 
idrotten i Sverige. Den engagerar barn från hela landet vilket gör 
sporten till en kraftfull arena för inkludering och sammanhållning. 
Men just eftersom fotbollen är landets största idrott återspeglas 
också de utmaningar och problem som finns i stort i samhället. 
  
Stockholms fotbollförbund arrangerar ca 50 000 matcher på ett år i 
Stockholms län med 7000 lag i seriespel, inklusive futsal på vintern. 
Varje år hanteras runt 700 disciplinärenden vilket är grova röda 
kort, d.v.s. direkta röda kort. Det kan vara allt från farliga tacklingar 
till olämpligt uppförande, knuffar eller spottloskor. 
  
Under 2024 registrerades 196 fall av hot, rasistiska utrop och grova 
könsord. Samma år förekom även 56 fall av våld, oftast mellan 
spelare men även riktat mot domare. Ungefär hälften av ärenden rör 
seniorfotbollen och andra hälften ungdomsfotbollen. 95 % av de 
rapporterade gäller herr- och pojkfotbollen. 
  
Utöver disciplinärenden finns också tävlingsrelaterade problem, där 
drygt 100 fall årligen rör fusk, dåligt uppförande eller avbrutna 
matcher. Det förekommer även publikstormningar, 
ordningsstörningar eller bara allmänt obehaglig stämning vilket 
föranleder domaren att ibland behöva bryta matchen. Under 2024 
fanns 14 fall där våld nådde en nivå att domaren såg sig tvungen att 
avbryta matchen, och i ytterligare 13 fall var publiken så stökig att 
spelet inte kunde fortsätta. Åtta gånger under året krävdes dessutom 
polisingripanden. 
  
Det låter mörkt när den här statistiken presenteras men man ska inte 
glömma att de allra, allra flesta matcher som arrangeras i Stockholm 
spelas utan några problem och är just den där positiva 
samhällskraften som behövs och måste finnas i samhället. 
Stockholms fotbollförbund gör också mycket arbete för att 
motverka de negativa sidorna. De tillsätter matchobservatörer till 
cirka 400 matcher. De informerar, ringer samtal, föreläser och har, 
som en direkt åtgärd mot det tuffa matchklimatet, nyligen tvingats 
anställa en person som bara jobbar med att få till ett bättre 
matchklimat i Stockholm. 
  
Vi vet att vänstermajoriteten drog ner budgeten med 75 procent för 
ordningsvakter 2023. Efter kritik har idag majoriteten ökat budgeten 
igen för ordningsvakter men det är fortfarande inte i närheten av de 
tidigare ekonomiska medlen som funnits. Därför förstår vi att det 
finns begränsningar för hur mycket staden kan hjälpa till i 
trygghetsarbetet runt fotbollsmatcher. Vi vet också att siffrorna, om 
Stockholms matchklimat, som presenteras bygger på hela 
Stockholms län och att staden bara har rådigheter över Stockholms 
kommun. 
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Vi i Centerpartiet hade önskat att idrottsförvaltningen tog ett 
krafttag för ett bättre matchklimat och började samarbeta närmare 
Stockholms fotbollförbund i denna fråga. Staden bör se över hur vi 
kan stötta upp under högriskmatcher dels genom ordningsvakter 
men också se över möjligheterna för tillfällig kameraövervakning 
på de matcher som förväntas bli stökiga. Nya ansträngningar och 
tillvägagångssätt behöver göras för att sedan utvärderas om det har 
effekt eller inte. 
  
Oavsett detta och med anledning av ovan uppgifter undrar vi 
därför:  
  

1. Vad gör Stockholms stad idag för att matchklimatet under 
fotbollsmatcher är så bra som möjligt? Allt ifrån dialogen 
med föreningar och förbund till hur man planerar 
idrottsanläggningar. 

2. Hur kan Stockholms stad, genom idrottsförvaltningen, jobba 
för ett bättre matchklimat i Stockholm? T.ex. hur kan ett 
bättre samarbete med Stockholms fotbollförbund göras? 

3. Skulle staden kunna stötta upp Stockholms fotbollförbund 
och fotbollsföreningar med att finnas på de högriskmatcher 
StFF:s matchobservatörer inte kan medverka på med t.ex. 
patrullerande ordningsvakter, fältassistenter eller annat? 

4. Vi vet att staden är igång med att sätta upp många nya 
övervakningskameror runt om i Stockholms stad. Vad har 
staden för möjlighet, i samarbete med polisen, att sätta upp 
tillfälliga övervakningskameror på sina egna 
idrottsanläggningar under fotbollsmatcher som förväntas bli 
stökiga? 

  
Vice ordföranden Mikael Peterson (C) lämnar följande skrivelse: 
  
Skrivelse om föreningsdrivna idrottsanläggningar  
Under senare tid har vi i Centerpartiet noterat en oroande tendens i 
hur staden förhåller sig till föreningsdrift av idrottsanläggningar. 
Det verkar som att staden och majoriteten ser det som något 
negativt och att det idag skulle vara "omöjligt" att ingå liknande 
driftavtal som tidigare tecknats, exempelvis under 1990-talet. Ett 
aktuellt exempel är stadens nya uppsägning av Älvsjö AIK:s 
föreningsdrift av Älvsjö IP där man framförallt pekar på att 
anledningen är det nya tunnelbanebygget men där man också 
framfört att det är på grund av de ohållbara avtalen med föreningar 
som driftar sina egna idrottsanläggningar. 
  
Det finns många lyckade exempel på föreningsdrift där klubbar 
själva sköter sina anläggningar och är väldigt nöjda med det. Det 
ger föreningen större kontroll över verksamheten, de kan anpassa 
sig efter sina egna behov och det fungerar bra ekonomiskt. Det kan 
dessutom innebära en avlastning för staden i driftkostnader och 
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administration. Just därför ser vi det som viktigt att denna modell 
inte avfärdas, utan tvärtom värnas som ett möjligt alternativ för 
föreningar i Stockholm. 
  
Vi förstår att de driftavtal som tecknades under 90-talet skedde i en 
annan juridisk kontext och att upphandlingen såg annorlunda ut då. 
Staden måste givetvis förhålla sig till nya lagar och regler men det 
innebär inte att det är omöjligt att föreningar ansvarar för sin egen 
drift, bara att det måste ske genom rättsligt hållbara modeller. Det 
gynnar vårt idrottsliv i Stockholm och det är dem vi arbetar för. 
  
Mot bakgrund av detta vill vi ställa följande frågor till 
idrottsförvaltningen: 
  

1. Anser förvaltningen att det i dag är juridiskt omöjligt att låta 
föreningar drifta anläggningar i Stockholm under nya avtal – 
och i så fall, på vilka grunder? 

2. Har förvaltningen utrett möjligheten att använda andra 
modeller än drift, t.ex. IOP eller andra former av samverkan, 
för att möjliggöra föreningsdrift? 

3. Är förvaltningen öppen för att ta fram en strategi eller 
riktlinjer för när och hur föreningsdrift kan vara ett 
alternativ i framtiden? 

4. Varför har man inte tidigare, i samband med alla 
diskussioner om den nya arbetstunneln på Älvsjö IP, 
informerat om att idrottsförvaltningen tänker ta över driften 
av Älvsjö IP? Varför kommer uppgifterna så sent? 

  
Leif Söderström (SD) lämnar följande skrivelser: 
  
Luftkvalitetsmätning Tellusborghallen 
Den 11 december invigdes Tellusborgsshallen som då blev 
Stockholms stads största idrottshall. I anläggningen finns tre 
fullstora idrottshallar och flera motionsrum. Anläggningen kommer 
att möjliggöra 20 000 idrottstimmar per inomhussäsong, vilket 
borgar för att hallen kommer att vara flitigt använd av barn, 
ungdomar och vuxna. 
  
Tellusborgshallen är lokaliserad i direkt närhet till Essingeleden, 
invid en av Stockholms mest hårt trafikerade knutpunkter, just där 
trafiken delar sig i alla väderstreck och omfattande köbildning är 
vanligt förekommande, där höga koncentrationer av bilavgaser är 
ofrånkomliga, däribland kvävedioxid NO2 och partikelföroreningar 
pm10 och pm2,5. 
  
Hälsoeffekter: 
Kvävedioxid är en skadlig förorening i sig, men även en viktig 
markör för andra föroreningar från förbränning. Långvarig 
exponering för kvävedioxid i sig har i det närmaste samma 
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påverkan på dödlighet som PM2,5 i Sverige.  Detta gäller såväl total 
naturlig dödlighet som dödlighet i sjukdomar i hjärta och i 
luftvägarna. Samvariationen mellan kvävedioxid och övriga 
föroreningar från trafiken gör att även om effekterna av 
kvävedioxid och partiklar tycks oberoende av varandra är 
sambanden osäkra. Kvävedioxid i sig kan på kort sikt kopplas till 
hälsopåverkan även efter justering för samvariation med PM massa. 
Resultaten är tydligast för total naturlig daglig dödlighet samt för 
dödlighet i hjärt-/kärlsjukdomar och lungsjukdomar.  Även vid 
relativt låga luftföroreningshalter, i nivå med miljökvalitetsmålets 
precisering för kvävedioxid, observeras påverkan på barns 
luftvägshälsa. 
  
I beaktande av ovanstående vill vi fråga följande: 
  

1. Vilka värden visar luftkvaliteten i direkt anslutning till 
Tellusborgshallen? 

2. Vilka högsta värden har uppmätts gällande pm10, pm2,5 
samt NO2? 

3. Vilka tider på dygnet nås de högsta värdena? 
4. Påverkar årstiderna uppmätta värden? 
5. Vilka åtgärder är vidtagna för att säkra luftkvaliteten i 

idrottsanläggningen? 
  
Ishallar Sätra IP 
Det råder stor brist på istider i våra ishallar i söderort, vilket 
förvärrades av den förtida rivningen av Sätra Ishall. Föreningarna 
har blivit hänvisade till den nya ishallen på Mälarhöjdens IP, men 
bristen på tider är fortfarande stor och hämmar föreningarnas 
utveckling. Barn och ungdomar lämnar M/B Hockey pga brist på 
träningstider. 
  
På den tidigare ishallens plats ska två nya ishallar byggas. 
  
De nya ishallarna på Sätra IP skulle börja byggas våren/sommaren 
2024, och vara klara hösten 2025 enl. Hemsö Fastighets AB, som 
ansvarar för uppförandet av projektet enl. avtal. 
  
På Staden hemsida uppger man emellertid att projektet skulle starta 
Q1 2025 och vara klart 2026. 
  
I dagsläget när Q1 2025 snart är slut, så pågår ingen verksamhet på 
platsen. 
  
Så vi undrar: 
  

1. När kommer byggstart att ske? 
2. När är hallen klar att tas i bruk? 
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Beslut 
Idrottsnämndens beslutar att överlämna skrivelserna till 
förvaltningen för beredande. 
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§ 16 
Förvaltningschefen informerar  
Förvaltningschefen Marina Högland informerar om den dialog som 
idrottsförvaltningen för med Älvsjö AIK med anledning av de stora 
förändringar som sker i Älvsjö på grund av bygget av den nya 
tunnelbanan, som påverkar platsen där Älvsjö IP finns idag. 
Hanna Wistrand (L) undrar hur staden kan stötta Älvsjö AIK när 
föreningen inte får någon inkomst och samtidigt ska betala hyra. 
Förvaltningschefen Marina Högland svarar att förvaltningen tittar 
på hur de kan stötta föreningen på bästa sätt. 
Vice ordföranden Mikael Peterson (C) önskar få löpande 
återrapportering till nämnden i denna fråga. 
  
Förvaltningschefen Marina Högland informerar om att 
aprilnämnden kommer att starta kl 17:00 med anledningen av 
ceremonin för SM-guldmedaljörer och ungdomsledarstipendiater i 
Stadshuset. 
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§ 17 
Övriga frågor  

Inget togs upp under denna punkt. 
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